

INFLUENZA

AUSTRALIA (5 July 1988). —¹ Influenza viruses were isolated in New South Wales, Victoria and Western Australia this year but, so far, no real outbreaks have been reported. Influenza A of H1N1 and H3N2 subtypes have been about equally common (24 and 23 isolates respectively). Twenty of the 23 influenza A(H3N2) viruses were isolated in Victoria. Only 2 of the laboratory-confirmed cases were influenza B.

CHILE (16 June 1988). — Outbreaks of influenza-like illness have been reported among the general population in Santiago since early May. Influenza A virus was detected by immunofluorescence test in 2 cases. One of them was further diagnosed as influenza A(H3N2).

HONG KONG (21 June 1988). —² Following the first laboratory-confirmed case of influenza A(H3N2) in early March, a few further cases of the same subtype were diagnosed in March and April. Since mid-May, 3 sporadic cases of influenza A(H1N1) and 1 case of influenza B have been reported.

¹ See No. 10, 1988, p. 70.

² See No. 20, 1988, p. 160.

GRIPPE

AUSTRALIE (5 juillet 1988). —¹ Cette année, des virus grippaux ont été isolés dans les Etats de Nouvelle-Galles du Sud, Victoria et Australie-Occidentale, mais jusqu'ici on n'a pas signalé de réelles poussées. Les sous-types H1N1 et H3N2 du virus grippal A ont été à peu près aussi courants l'un que l'autre (24 et 23 isollements, respectivement). Vingt des 23 virus grippaux A(H3N2) ont été isolés dans l'Etat de Victoria. Seuls 2 des cas confirmés en laboratoire étaient des virus grippaux B.

CHILI (16 juin 1988). — Des poussées de syndrome grippal ont été signalées parmi la population générale de Santiago depuis le début mai. Le virus grippal A a été décelé par épreuve d'immunofluorescence chez 2 cas. L'un d'eux a été ensuite diagnostiqué comme étant un virus A(H3N2).

HONG KONG (21 juin 1988). —² A la suite du premier cas de grippe A(H3N2) confirmé en laboratoire au début mars, quelques autres cas du même sous-type ont été diagnostiqués en mars et avril. Depuis la mi-mai, 3 cas sporadiques de grippe A(H1N1) et 1 cas de grippe B ont été signalés.

¹ Voir N° 10, 1988, p. 70.

² Voir N° 20, 1988, p. 160.